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گروه سیاســی- رحمان زین الدین: 
ایــن روزها که موضــوع قطعی برق و 
کمبود ســوخت نیروگاه ها تا حدودی 
روزهای گذشته  و در طی  مرتفع شده 
خبری از قطع شدن برق منازل و صنایع 
خرد و کلان نبوده است، به نظر می رسد 
با مردم  باید درایــن زمینه  که دولت 

بیشتر صحبت کند.
وجود ناترازی ها در کشور موضوعی نیست 
که یک شــب یا طی یک دوره رخ دهد بلکه 
مشــکلی است که در طی ســالیان گذشته 
بخصوص پــس از شــروع تحریم های فلج 
کننده برضد ملت ایران آغاز شــده و هر روز 

ابعاد جدیدی به خود می گیرد.
کتمان تاثیر تحریم ها بر اقتصاد و 

معیشت مردم
موضوع ناترازی ها از زمانی آغاز شــد که 
به دلیل تحریم ها و عــدم ورود تجهیزات و 
فناوری هــای نوین به صنایع، کشــور دچار 
فرســودگی و رخوت شــده و از طرف دیگر 
به دلیل عدم امــکان جابجایی ارز نمی توان 
به تجهزات مــدرن و در اصطلاح »اورهال« 

نیروگاه ها دسترسی پیدا کرد.
همین موضوع باعث شد که مشکلات این 
بخش از ســال 96 با اعمال تحریم های فلج 
کننده و خروج ترامــپ از برجام برای مردم 
بیشتر ملموس شود و مردم بی گناه، درد این 

مشکلات را بیشتر حس کنند.
به همین دلیل در دوران دولت سیزدهم 
نیــز بــرق و گاز صنایع بصورت مــداوم و 
طولانی مدت قطع شــده بود به شکلی که 
برخلاف گفته های وزرای دولت پیشــین که 
سعی در القای این موضوع داشتند که هیچ 
مشــکلی در این زمینه وجود ندارد، همواره 
صدای صاحبان صنایــع بلند بود و از دولت 
می خواســتند که ضررهای آنهــا را جبران 
کنند.اما با وجود تمامی این مشکلات دولت 
پیشــین نه فقط قصد نداشت که مشکلات 
اقتصــادی و موضوعاتــی که امــروز به نام 
ناترازی ها ایجاد شــده را حــل کند بلکه با 
کتمان آن ســعی می کرد کــه بگوید دولت 
ســیزدهم درحال ریل گذاری و زین اسبی 
اســت که در آینده باید برهمان مسیر رفت 
یا همان مرکب را ســوار شد و راهی دیگری 

وجود ندارد.
از سوی دیگر در ابتدای دولت چهاردهم 
حتی بــا اصرار خبرنگاران در نشســت های 
ســخنگویی دولت، فاطمه مهاجرانی حاضر 
نشد بگوید که چه چیزی را تحویل گرفتند 
و گفت که به دنبــال ایجاد تنش در جامعه 
نیستند، اما بعد از اینکه سینه چاکان دولت 
پیشین شروع به سنگ اندازی در پیش پای 
دولــت چهاردهم کردنــد، محمدرضا عارف 
معاون اول رییس جمهــوری زبان به گلایه 
گشــود و با بیان اینکه »براین اعتقادیم که 
درغیاب افرادی که حضور ندارند، نباید آنها 

را نقد کــرد« گفت که »در ایــن چند ماه 
که از آغــاز دولت می گذرد، حتی اگر حمله 
غیرمنصفانه ای هم به دولت صورت گرفت، 
پاسخ ندادیم،  قصد ما این است که این مسیر 
را همچنان دنبال کنیم و این سکوت آگاهانه 
دولت و وزرای عزیز، بسیار پسندیده است، اما 
اگر این بی انصافی ها ادامه پیدا کند، در گام 
اول تذکر می دهیم اما اگر باز هم ادامه یافت، 
آنوقت مجبور می شویم که برای مردم بازگو 
کنیم که شــرایط  وزارتخانه هایی که تحویل 
گرفتیم چگونه بوده اســت، ما نمی خواهیم 

کاری کنیم که مردم نگران شوند.«
اصلاح روندهای غیرقانونی از سوی 

دولت چهاردهم
اما انگار این ســخنان معاون اول رییس 
جمهــوری به گوش منتقــدان و تندروهای 
جناح مقابل نرسیده است و حتی در مجلس 
سخن از سوال از رییس جمهوری درباره لغو 
برخی از استخدام ها از سوی مالک شریعتی 
نماینــده عضو جبهه پایداری مطرح شــده 
اســت درحالیکه اصلا استخدام این افراد در 
دســتگاه های اجرایی خلاف بــوده و دولت 
چهاردهم در مســیر اصلاح اقدامات خلاف 

قانون دولت سیزدهم قدم بر می دارد.
از ســوی دیگر هر روز که می گذرد تشت 
رسوایی وزرای دولت پیشین بر زمین می افتد 
و دروغ های آنها دربــاره موضوعات مختلف 

نمایان تر می شود.
عدم ورود حتی یک دلار در طی سه 

سال گذشته به صندوق های 
سرمایه گذاری

یکی از این موضوعات صندوق توســعه 
ملی است. 

براســاس ماده 16 قانــون احکام دائمی 
برنامه های توســعه کشور، »صندوق توسعه 

ملی با هدف تبدیل بخشــی از عواید ناشی 
از فــروش نفــت و گاز و میعانــات گازي و 
فرآورده های نفتی به ثروت های ماندگار، مولد 
و ســرمایه های زاینده اقتصادی و نیز حفظ 
سهم نســل های آینده از منابع نفت و گاز و 

فرآورده های نفتی تشکیل می شود.«
در عین حال روز شنبه به مناسبت سالروز 
تشکیل این صندوق هیات عامل و رییس آن 
نشست خبری ترتیب دادند و درباره عملکرد 
این صندوق به تفصیــل صحبت کردند اما 
مهدی غضنفری درباره منابع صندوق توسعه 
ملی گفــت:  »اگر جریان نقــدی ورودی و 
خروجی را بررسی کنیم، باید هر سال منابعی 
از نفت وارد صندوق شود در حالی در ۳ سال 
گذشته جریان ورودی جدید نفت به صندوق 

نداشتیم.«
رئیس هیات عامل صندوق توســعه ملی 
با بیان اینکه باید کیک درآمدزایی را بزرگ 
کنیم تا درآمد نفت وارد بودجه نشود، افزود: 
»موجودی زیــاد نگاه فعالانه ندارد و جریان 
نقدی ورودی در ۳ ســال گذشته صفر بوده 

است.« 
حال اگر یکبار دیگر ماده 16 قانون احکام 
دائمی برنامه های توســعه کشور را بررسی 
کنیم و با ســخنان وزرای دولت ســیزدهم 
که مدعــی بودند تمامی تولیــد نفت ایران 
با قیمت خوبــی فروخته می شــود و همه 
عواید آن به کشــور باز می گردد، مشــاهده 
می شــود که حرف های آنها یا از سرناآگاهی 
و عدم اشــراف به حــوزه کاری خود بوده یا 
اینکه تمامی ســخنان آنها دروغ است و اگر 
بخواهیم خوشبینانه به موضوع بنگریم، تصور 
می شود که پس از دریافت پول نفت در میانه 
راه حجم عظیمی از ســرمایه ملی به تاراج 
می رفت یعنی به خزانه کشــور آنقدر کم ارز 

تزریق می شــد که پولی برای پس انداز در 
صندوق توسعه ملی باقی نمی ماند.

حامیان دولت پیشین می دانند که چه 
چیزی را تحویل داده اند

حال تصور کنید که این مسیر در دورانی 
کــه ناترازی ها هر روز بیشــتر از روز قبل بر 
دولت چهاردهم که عده دار این میراث است، 
فشــار وارد کند و هیچ پول و سرمایه ای نیز 
در خزانه، بانک مرکزی یا صندوق توســعه 
ملی وجود نداشــته باشد؛ چه اتفاق ناگواری 
برای کشور رخ خواهد داد و تر و خشک باهم 
خواهند سوخت که مبادا اینگونه شود که به 
قول بنیانگذار کبیر انقلاب اسلامی »آن روز 
یکــی دیگر از ایام الله ها در ایران رقم خواهد 

خورد.«
یــا اینکــه دولــت پیشــین در بخش 
فناوری های ارتباطی با ســروصدای بســیار 
شــروع به پروژه فیبرنوری در سراسر کشور 
کرد اما امروز مشخص شده که منابع مصرفی 
در این پروژه از قبل دیده نشده است و دولت 
چهاردهم میراث دار حجم عظیمی از بدهی 

در شرکت ارتباطات زیرساخت است.
تمامی این موارد نشان می دهد که اعضای 
دولت پیشین و حامیان آن دقیقا می دانند که 
چه چیزی را تحویل داده اند اما برای اینکه 
دولت چهاردهم نتواند مشــکلات موجود را 
با مردم درمیان بگذارد، از ابزارهای مختلف 
مانند هیاهوهای بیهوده و استیضاح استفاده 
می کنند تا همواره از آنها به عنوان شمشمیر 

»داموکلس« بر سر دولت استفاده کنند.
اگر تندروها درآینده نزدیک برســرعقل 
نیاند، مردم آنها را برســرعقل می آورند و در 
اولین بزنگاه که انتخابات شوراهای اسلامی 
در خرداد ســال آینده است، ضرب شستی 

محکم نثارشان خواهند کرد.

ســخنگوی دولت با تاکید بر اینکه 
سیاست خارجی ایران طبق فرمایشات 
بــر مبنای عزت،  مقام معظم رهبری 
حکمت و مصلحت است، گفت: آمادگی 
مذاکره برای رفع تحریم ها و مســاله 
هســته ای با قدرت های جهانی وجود 
دارد ولی آمریکا برجام را ترک کرد، ما 
حسن نیت خود را بارها ثابت کرده ایم.

به گزارش ایرنا، »فاطمه مهاجرانی« در 
نشســت خبری هفتگی در پاسخ به سوالی 
دربــاره ادامه روند تصویــب اف.ای.تی.اف 
در مجمع تشــخیص مصلحت نظام، گفت: 
اف.ای.تی.اف شامل ۴۲ موافقتنامه است که 
ایران ۴۰ موافقتنامه آنرا از ســال های قبل 
اجرا می کرده است. تنها سی اف تی و پالرمو 
در ایران مصوب نشــده است که آنها نیز با 
هماهنگــی بین قوا و دســتور مقام معظم 
رهبری در مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
در حال بررســی است. با درایتی که در این 
مجموعه هست و نگاهی که به مصالح ملی 
دارند، امیدواریم که نتایجی حاصل شود که 

مردم ایران از آن منتفع شوند.
مهاجرانــی با تاکید بر اینکه پیوســتن 
به اف.ای.تی.اف می تواند منجر به تســهیل 
سرمایه گذارای در کشور شود، تاکید کرد: 
دو موافقتنامــه باقی مانده مربوط به مبارزه 
با حمایت از تروریســم و مقابله با پولشویی 
است که البته در حال حاضر در ایران اجرا 
می شود، بانک های ما پولشویی نمی کنند و 
لذا ان شــاالله با تسلط نگاه حرفه ای و توجه 
به منافع ملی مسیری را در پیش بگیریم که 
بتوانیم بهترین دستاورد را در زندگی مردم 

شاهدش باشیم.
وی افــزود: اگر در موضوع اف.ای.تی.اف 
اقدامی نکنیم مراوداتمان حتی با کشورهای 
دوست هم دچار خدشه خواهد شد لذا این 
دو تا موضوع را با هــم دنبال می کنیم، به 
ایــن جهت که معتقدیم زندگی مردم نباید 

معطل مذاکرات باشد.
اجرای قانون حجاب فعلا در دستور 

کار نیست
وی در رابطه بــا آخرین وضعیت قانون 
حجاب و عفاف گفت: درمورد قانون حجاب 
و عفاف نکته مهم نظر نهادها از نظر شخصی 
افراد اولی اســت، دوبار این قانون در نهادها 

به تعویق افتاده است.
مهاجرانــی افــزود: قانونمنــد کــردن 
موضوعات مهم اســت امــا بندهایی از این 
قانون می توانســت تبعات اجتماعی داشته 

باشد.
ســخنگوی دولت تاکید کــرد: زن های 
ایران هم از گذشــته تا به امروز عفیف بوده 
اند. فعــلا هم در مورد قانون حجاب چیزی 

در دستور کار نیست.
امیدواریم مشکل خبرنگار ایتالیایی 

به سرعت حل شود
ســخنگوی دولت در پاســخ به سوالی 
درباره سیاســت خارجی ایران برای مذاکره 
و رفع تحریم، تاکید کرد: سیاست خارجی 
جمهوری اسلامی ایران بر اساس تاکیدات 
رهبر انقلاب براســاس ســه اصــل عزت، 
حکمت و مصلحت شــکل می گیرد در این 
راستا آمادگی داریم که برای رفع تحریم با 

قدرت های جهانی مذاکره کنیم.
ما ملت اهل مذاکره هستیم و کسی که 
قرارداد امضا شــده را زیر پا گذاشت ایالت 

متحده آمریکا بود. 
وی در پاسخ به سوالی درباره سرنوشت 
خبرنگار بازداشــت شده ایتالیایی در ایران، 
گفت: با درایتی که در قوه قضائیه شــاهد 
هستیم امیدواریم که این موضوع به سرعت 

حل شود. 
این موضوع به هیچ وجه مســاله تلافی 
جویانه نیســت و با اقداماتی که دســتگاه 
دیپلماسی در حال انجام آن است امیدواریم 
که به سرعت مشکل این خبرنگار حل شود.

گسترش دسترسی مردم به سکوهای 
ارتباطی و رفع مسدودسازی سکوها 

در دستور کار است
ســخنگوی دولت درباره رفع فیلترینگ 
ســایر ســکوهای اینترنتی، اظهار داشت: 
مســیر آغاز شــده اســت و بــا تمرکز بر 
حکمرانی فضــای مجازی کــه هم حق و 
تکلیــف حاکمیت اســت، در جهت بهبود 
فضای کســب و کار، گســترش دسترسی 
مردم به ســکوهای ارتباطی و رفع مسدود 

سازی از سکوها در دستور کار قرار داد.
ایجاد  مشــکلات  درخصوص  مهاجرانی 
شــده برای درگاه های رمــزارز گفت: بانک 
مرکزی اعــلام کرده درگاه رمز ارز بســته 
نیست تنها درگاه خرید توسط بانک مرکزی 
بسته شــده اســت. بانک مرکزی مسئول 
مدیریــت بازار ارز اســت و این تصمیم در 

همین راستا اخذ شده است.
مکران به عنوان یکی از گزینه هاست

ســخنگوی دولت در پاســخ به سوالی 
دربــاره انتقــال پایتخت از تهــران، اظهار 
داشــت: موضوع انتقــال پایتخت موضوع 
جدیدی نیست بلکه بیش از سه دهه است 
راجع به انتقال پایتخت صحبت می شــود. 
ظرفیت هــای زیســتی هر منطقه نشــان 
می دهد کــه تا چه میزان برای گســترش 
فعالیت ها ظرفیت دارد. درباره استان تهران 
نگرانی هایی از منظر ظرفیت های زیســتی 

مثل آب وجود دارد. 
مهاجرانی افــزود: در هر حال »مکران« 
به عنوان یکی از گزینه ها مطرح اســت. دو 
شورا تشکیل شده اســت، یک شورایی که 
مشــکلات پایتخت را رصد می کند، یکی از 
موضوعاتی که مطرح اســت این اســت که 
ظرفیت های بالایی در منطقه مکران وجود 

دارد. 
تلاش می کنیم که دانشگاهیان، نخبگان 
و خبرگانی که در این زمینه اعم از نیروهای 
مهندســی یا جامعه شناسی یا اقتصاددانان 
کمک می گیریم و ان شاءلله بتوانیم موضوع 
رو به ســمتی ببریم که بهترین اثربخشی 
رو داشته باشــد اما موضوعی نیست که در 
دســتور کار فوری قرار داشــته باشد. وی 
اضافه کــرد: ما در همه دنیــا موضوعی به 
نام انتخــاب نیروی انســانی را داریم یکی 
از وظایف چندگانه مدیران منابع انســانی، 
جذب نیروی انسانی اســت و در همه دنیا 
هم وجود دارد ولیکن وقتی که ما می گوییم 
گزینش، ســریعا نگاهمان به سمت دیگری 

می چرخد.
سخنگوی دولت عنوان کرد: این چرخش 

نگاه ناشــی از این اســت که برخی اوقات 
ممکن اســت غیرحرفه ای رفتار شده باشد 
لذا چیزی که مشــخصاً مدنظر اســت این 
اســت که ما بتوانیم نیروی انسانی توانمند، 
شایســته و بدون پرهیز از تنگ نظری ها و 
نگرش های سلیقه ای را برای سازمان هایمان 
جذب کنیم که بتوانند حرفه ای باشــند و 

کارایی سازمان ها را افزایش بدهند. 
وی دربــاره برنامه دولت بــرای بحران 
انرژی و کاهش ارزش پول ملی گفت: یقینا 
رویکرد دولــت در این زمینه رویکرد گفتار 
درمانی نیســت رویکرد فعل و عمل است و 
البته ما خوشبین هستیم ولی خوش خیال 
نیستیم و این دو را از هم تفکیک می کنیم. 
خوشــبینی به این معنا است که می دانیم 
موانعی وجود دارد و موانع هم موانع جدی 
است ولی در حال برطرف کردن آن هستیم 

حل موضوع کامیون داران
را دنبال می کنیم

مهاجرانــی درباره موضوع کامیون داران 
در مرز ترکیه گفت: هیاتی به سمت ترکیه 
در حال حرکت است و حل موضوع کامیون 
داران را دنبال می کنیم، ظرف ایام پیش  رو 
و حتی ظرف چند ســاعت آینده انشــاءلله 
موضوع حل خواهد شد و امیدواریم بتوانیم 
شــاهد وضعیت بهتری بــرای این عزیزان 
باشــیم. ترکیه جزو کشورهایی است که ما 
با این کشــور مراودات بسیار زیادی داریم 
و معمولا مســائل اینگونه هم برای ما قابل 

حل خواهد بود.
دولت درباره مواجهه با ترامپ دچار 

بلاتکلیفی نیست
سخنگوی دولت درباره مواجهه دولت با 
روی کار آمدن ترامپ، اظهار داشــت: ما از 
پیش از روی کار آمدن ترامپ، مســائل را 
در دولت بررسی کرده ایم، برنامه ریزی های 
خود را انجام داده و همه ســناریوها را تهیه 
کرده ایــم و لذا دولت در ایــن زمینه دچار 
بلاتکلیفی نیســت. وی درباره برنامه دولت 
برای توقف از مهاجرت بــه تهران، تصریح 
کــرد: اگر اقتصــاد مناطق کــم برخوردار 
تقویــت شــود، از مهاجرت به شــهرهای 
بزرگ کاســته می شود. به جای راهکارهای 
سلبی باید دنبال راهکاری ایجابی باشیم و 
اقتصاد مناطق محروم تقویت شود تا حتی 

مهاجرت معکوس شود.
سخنگوی دولت با تاکید بر اینکه زیست 
شــهرهای کوچک و روســتا بایــد اصلاح 
شود، افزود: همچنین باید مراکز فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشی در مناطق کم برخوردار 

ایجاد شود.

»مردمسالاری«بررسیمیکند

فراربهجلوتندروهابرایپوششبیکفایتی

سخنگویدولت:

انتقالپایتختموضوعفوریدولتنیست

پزشکیانتاکیدکرد
دانشگاهمسئلهمحور،مهمترینمرکز

برایحلمشکلات
رئیس جمهوری دانشــگاه جامع امام حسین )ع( را در زمره دانشگاه های 
هدفمند که بر اســاس نیاز جامعه به دانشجویان آموزش می دهد، دانست و 
گفت: دانشــگاه های ما باید به نحوی ارتقا پیدا کنند که بتوانیم حل مسائل 
کشــور را به آنها بســپاریم که در این صورت هم مدرک گرایی صرف از بین 

خواهد رفت و هم نیاز جامعه مرتفع خواهد شد.
مســعود پزشــکیان ظهر دیروز دوشــنبه پس از حضور در مراسم روایت 
پیشرفت دانشــگاه تراز اسلامی در دانشــگاه جامع امام حسین )ع(، بازدید 
از دانشــکده ها، پژوهشــکده ها و مراکز راهبردی، علمی و فناوری و آخرین 
اقدامات، فعالیت ها و دستاوردهای این دانشگاه در بخش های مختلف صنعتی، 
کشاورزی، دفاعی، انرژی، فنی و مهندسی، هوش مصنوعی و علوم شناختی، 
طی ســخنانی در جمع رئیس، معاونین و اساتید این دانشگاه ضمن تقدیر از 
اقدامات و فعالیت های صورت گرفته در این مجموعه علمی در راستای تحقق 
دانشگاه تراز اســلامی، گفت : به اعتقاد و باور بنده دانشگاه یکی از مهمترین 
مراکز برای حل مشکلات و معضلات کشور است، به شرطی که مسئله محور 

باشد.
رئیس جمهوری در ادامه با بیان اینکه اگر مشــکلات جامعه و کشــور به 
مســئله و مشکل دانشگاه ها و اساتید و نخبگان آن تبدیل شود، ما در کشور 
مشکل لاینحلی نخواهیم داشت، تصریح کرد: امروز در حالت خوشبینانه تنها 
بخش اندکی از مقالات و پژوهش ها ناظر به مســائل مبتلابه کشــور و قابل 
استفاده است و بقیه در قفســه های بایگانی در حال خاک خوردن است، در 
حالی که اگر پژوهش با مســئله محوری در پی ارائه راه حل برای مشکلات و 
معضلات روز در حوزه انرژی، صنعت، کشاورزی، محیط زیست و مسائل پولی 

و مالی بود، ما امروز با این میزان انباشت مشکلات مواجه نبودیم.
پزشکیان در ادامه دانشگاه جامع امام حسین )ع( را در زمره دانشگاه های 
هدفمند که بر اســاس نیاز جامعه به دانشــجویان آموزش می دهد دانست و 
گفت: دانشــگاه های ما باید به نحوی ارتقا پیدا کنند که بتوانیم حل مسائل 
کشــور را به آنها بســپاریم که در این صورت هم مدرک گرایی صرف از بین 

خواهد رفت و هم نیاز جامعه مرتفع خواهد شد.
رئیــس جمهوری به اقدامات و برنامه های دولت چهاردهم برای تحول در 
نظام آموزشــی در مدارس به عنوان پایه های ورود به دانشگاه نیز اشاره کرد 
و گفت : ما در این برنامه به دنبال آن هســتیم که دانش آموزانی با ذهن های 
نقاد، تحلیل گر، تعامل گرا و قائل به کار گروهی پرورش دهیم تا زمانی که به 
دانشگاه وارد شدند، بتوانند با همان روحیه به دنبال حل مسائل کشور باشند، 
از ســوی دیگر تبعیض و بی عدالتی در نظام آموزشی ما مانع از شکوفا شدن 
استعدادها در مناطق کم برخوردار کشور شده است، لذا برای تغییر و اصلاح 

این روندهای نادرست در تلاشیم.
پزشکیان در ادامه بر آمادگی دولت برای تعامل و همکاری با دانشگاه جامع 
امام حسین و دیگر دانشگاه ها در قالب طرح های اجرایی و عملیاتی برای حل 
مسائل کشور تأکید کرد و گفت: سازمان برنامه و بودجه موظف شده است از 
این پس منابع مالی برای پژوهش های دانشگاهی را به پژوهش های کاربردی 

و ناظر به ارائه راهکار برای حل مسائل کشور تخصیص دهد.
رئیس جمهوری تحقق همکاری دولت و دانشــگاه ها برای حل مسائل را 
موجب خنثی شدن دشمنی ها علیه کشور دانست و اظهار داشت: یقین داریم 
با اتکا به ظرفیت های عظیم موجود در کشور و تعامل و همکاری مراکز علمی 
و دانشــگاهی با دولت همه نقشه های دشمنان برای تحریم، اختلاف افکنی و 

ناامیدسازی مردم ما نقش بر آب خواهد شد.
پزشــکیان همچنین ضمن دعوت از مدیران و اساتید دانشگاه جامع امام 
حســین)ع( برای ایده پردازی در زمینه توسعه منطقه مکران گفت : امیدوارم 
بتوانیم با کمک و اســتفاده از تجارب ارزشمند شما، نیات بلند رهبری معظم 
انقلاب اســلامی در تبدیل جمهوری اســلامی ایران به کشور برتر و نخست 

منطقه در حوزه اقتصاد و علم و فناوری را محقق کنیم.

عارف:
لزومتجهیزنیرویانتظامی
بهدانشوفناوریهایروز

معــاون اول رئیس جمهوری جایگاه فرماندهی انتظامی را در ایجاد امنیت 
و آرامش فردی و اجتماعی، پیشــگیری از وقوع جرم، بزه و برقراری شرایط 
امنیت اقتصادی مهم و نقش   آفرین توصیف و بر لزوم تجهیز این نهاد به دانش 

و فناوری های روز تاکید کرد.
محمدرضــا عارف در دیدار با فرماندهی و معاونان فراجا، با گرامیداشــت 
یاد، خاطره و نام شــهدای فرماندهی انتظامی به ویژه شهدای مدافعان مرزی 
و مرزبانان کشــور، از زحمات گسترده، وقفه  ناپذیر و خالصانه نیروی انتظامی 

کشور قدردانی کرد.
معاون اول رئیس جمهوری در این دیدار که در فضایی صمیمی انجام شد، 
با تاکید بر اینکه بایــد نیروی انتظامی مورد حمایت قرار گیرد، تصریح کرد: 
مجهز بودن نیروی انتظامی به تجهیزات، دانش و فناوری های روز بسیار حائز 
اهمیت اســت و در این راستا دولت برای حمایت از زیرساخت های مهم برای 

توسعه همه جانبه نیروی انتظامی آمادگی کامل دارد.
عارف همچنین با اشــاره به ماموریت های متنوع نیــروی انتظامی بر لزوم 
حفظ حقوق شهروندان و امنیت حریم خصوصی و تعامل مناسب بین نیروی 
انتظامی و مردم همراه با حفظ، حرمت و کرامت شهروندان و نیز اقتدار همراه 

با محبوبیت نیروی انتظامی تاکید کرد.
همچنین در این دیدار ســردار ســرتیپ احمدرضا رادان؛ فرماندهی کل 
انتظامی جمهوری اســلامی ایران، گزارشــی از وضعیت نیــروی انتظامی، 
خدمات، عملکرد، مشــکلات و کمبودهای این نیرو ارائه کرد و حمایت دولت 

از برنامه های تحولی نیروی انتظامی را خواستار شد.

قرارنیستشاهدگرانیحاملهایانرژیباشیم
رئیس شورای اطلاع رسانی دولت گفت: در مبحث ناترازی های انرژی اصلا 

بحث گرانی مطرح نیست.
به گزارش ایرنا، الیاس حضرتی روز سه شــنبه در حاشیه نشست نخبگانی 
رســانه ای به مناسبت روز قشر بسیج رسانه در پاســخ به سوال ایرنا اظهار 
داشت: در مبحث ناترازی های انرژی به دنبال مدیریت و بهینه سازی مصرف 

و بحث ساماندهی یارانه ها هستیم.
وی افزود: دولت جمهوری اسلامی به دنبال این است که با تمام ظرفیت، 
مشــکلات را حل کند. رئیس جمهور شــخصا با پذیرش تمامی دردســرها، 
مشــکلات، گرفتاری ها و چالش ها وارد میدان سنگینی شده و تصمیم دارد 
گره های اصلی کشــور در بعد بین المللی، اقتصادی و اجتماعی را حل کند و 

حل هم خواهد کرد و شب و روزش را هم برای این کار گذاشته است. 
رئیس شــورای اطلاع رســانی دولت گفت: امیدوارم همه رسانه ها نیز به 

کمک بیایند و وظیفه ملی و تاریخی خود را به خوبی انجام دهند. 
وی گفــت: در بحث ناترازی انرژی دو نکته اصلی وجود دارد که این هفته 

اگر در شورای سران تصویب شد، قطعا با تمام رسانه ها صحبت می کنیم. 
حضرتی گفت: نکته اول این اســت که موضوع گران کردن و گران سازی 
اصلا در آن مطرح نیســت بلکه ساماندهی و عادلانه سازی حامل ها و ناترازی 
انرژی برای کل ملت اســت؛ چه آنهایی که وســیله نقلیه اصلا ندارند که ۴۲ 

میلیون نفر هستند. 
چه کســانی کــه خانه های کوچک بالای یک لامپ صــد واتی دارند و از 
فرصت یارانه ها کمتر اســتفاده می کنند و چه کسانی که بیشترین مصرف را 

از یارانه ها دارند.
وی افزود: شعار و تمام تلاش دکتر پزشکیان عدالت و انصاف است که همه 
ملت بتوانند از این مواهب خدادادی در خدمت ملت استفاده کنند و مصرف 
باید ســاماندهی و مدیریت شود. الگوی مصرف درستی تعیین شود که همه 

مردم بتوانند به راحتی از آن استفاده کنند. 
وی گفت: هیچ حامل انرژی گران نمی شــود بلکه بر اســاس یک الگوی 

مصرف و عادلانه سازی، مدیریت می شود.
نشســت نخبگانی رسانه ای به مناسبت روز قشــر بسیج رسانه و سالروز 
شهادت شهید غلامرضا رهبر با موضوع جبهه متحد رسانه ای جهاد خدمت، 
جهاد امیدآفرینی، جهاد تبیین با حضور سردار سرتیپ قاسم قریشی جانشین 
سازمان بسیج مستضعفین، الیاس حضرتی رئیس شورای اطلاع رسانی دولت، 
عبدالله گنجی فعال رســانه ای پدر و همسر شهید رهبر در سالن غدیر وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی برگزار شد.

دولت

انهدامبمبسنگرشکنتوسطسامانه۹
دیدررزمایشنطنز

سامانه 9 دی هوافضای سپاه توانست در مرحله نخست 
رزمایش مشترک اقتدار پدافند هوایی در نطنز، در کمتر از 
1۵ ثانیه بمب سنگرشکن رها شده از جنگنده را رهگیری 

و در فاصله 1۷ کیلومتری با موفقیت منهدم کند.
به گزارش ایســنا، در مرحله نخست رزمایش مشترک 
اقتدار پدافند هوایی در نطنز سامانه 9 دی هوافضای سپاه 
توانست در کمتر از 1۵ ثانیه بمب سنگرشکن رها شده از 
جنگنده را رهگیری و در فاصله 1۷ کیلومتری با موفقیت 

منهدم کرد.
در مرحله اول رزمایش مشترک اقتدار که در چارچوب 
رزمایش های اقتدار نیروهای مسلح در حلقه پدافند هوایی 
مرکز هسته ای نطنز  توسط نیروی هوافضای سپاه در حال 
برگزاری اســت نیروهای مسلح کشــورمان، موفق شدند 

پرنده ها و موشک های دشمن فرضی را نابود کنند.
ســامانه های پدافندهوایی نیروی هوافضای ســپاه در 
ایــن رزمایش و تمرین دفاع نقطه ای و همه جانبه از مرکز 

هسته ای نطنز با ۳۰ هدف نزدیک شونده درگیر شدند.
در این مرحله سامانه های کوتاه برد درفول و تور M1 که 
قابلیت مقابله با اهداف در ارتفاع پست را دارند برای انهدام 
پهپاد و موشــک های کروز فعال شدند و با موفقیت اهداف 

متخاصم منهدم شدند.
پس از شلیک و انجام عملیات، این سامانه ها محل خود 
را تغییر دادند تا محاسبات دشمن در این خصوص به هم 
بریزد. ســردار حاجی زاده فرمانده نیروی هوافضای سپاه، 

فرماندهی این مرحله از رزمایش را برعهده داشت.
در ایــن رزمایش همچنین ســامانه پدافندی نهم دی 
که برای مقابله با موشــک های کــروز، پهپاد و بمب های 
سنگرشــکن بکار می رود نیز شرکت داشت و ماموریت آن 
انهدام بمب سنگرشکن رها شده از جنگنده بود که موفقیت 
انجام شد و در کمتر از 1۵ ثانیه بمب سنگرشکن رها شده 
از جنگنده رهگیری و در فاصله 1۷ کیلومتری با موفقیت 

منهدم شد.
مراحل دیگر این رزمایش در حال انجام اســت و دیگر 
ســامانه های پدافندهوایی فرماندهی پدافندهوایی نیروی 
هوافضای سپاه در شرایط سخت جنگ الکترونیک در حال 

ماموریت هستند.

رزمایشمشترکپدافندهواییاقتدار
۱۴۰۳درمرکزهستهاینطنز

مرحله نخست رزمایش مشترک اقتدار در حلقه پدافند 
هوایی مرکز هســته ای نطنز با دستور امیر سرتیپ »قادر 
رحیم زاده« فرمانده قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا )ص( 

آغاز شد.
به گزارش ایســنا، در این مرحله از رزمایش، یگان های 
پدافنــد هوایی نیروی هوافضای ســپاهِ پاســداران، برای 
دفاع نقطه ای از سایت هســته ای شهید احمدی روشن، با 
انبوهی از تهدیدات هوایی در شرایط سخت جنگالی، دفاع 

همه جانبه را انجام می دهند.

اجرایتمرینهلیبرنواسپای
نیروهایویژهصابرین

در جریــان آماده ســازی نیروهای عمل کننــده برای 
برگزاری رزمایش اقتدار پیامبــر اعظم 19 نیروی زمینی 
ســپاه پاسداران، تمرین هلی برن و اســپای نیروهای ویژه 

صابرین اجرا شد.
به گزارش ایسنا، تمرین هلی برن و اسپای نیروهای ویژه 
صابرین ســپاه جهت آمادگی برای اجرای رزمایش پیامبر 
اعظم 19 صبح امروز در منطقه عمومی رزمایش اجرا شد.

در این بخش از رزمایش، نیروهای ویژه صابرین ســپاه 
 بــا اجرای عملیــات هلی برن با بهره گیــری از بالگردهای
Mi-1۷، روی مناطق از پیش تعیین شــده پیاده و تمرین 
تصرف ارتفاع و جاده های مواصلاتی دشــمن را به منظور 

قطع راه های پشتیبانی تمرین کردند.

پیچیدهترینوشگفتانگیزترین
عملیاتهواییدنیابهنامایراناست

فرمانده نیروی هوایی ارتش، گفت: عملیات های موفق 
نیــروی هوایی ارتــش نظیر عملیــات اچ ۳، نتیجه تدبیر 
فرماندهانــی بانبوغ و خلبانانی مجرب بود که باعث شــد 
پیچیده ترین و شــگفت انگیزترین عملیات هوایی دنیا در 

تاریخ به نام ایران ثبت شود.
بــه گزارش روابط عمومی ارتش، امیر ســرتیپ خلبان 
حمید واحــدی، فرمانده نیروی هوایی ارتش، در ســی و 
یکمین دوره نظری هیئت معارف جنگ شــهید ســپهبد 
صیاد شــیرازی که در دانشگاه افسری امام علی )ع( نزاجا 
برگزار شــد، با اشــاره به نقش نیروی هوایی در سرکوب 
توان هوایی دشمن، اظهار کرد: زمانی که رژیم بعث عراق، 
نخســتین حملات خود به خاک ایران اســلامی را انجام 
داد، نیروی هوایی ارتش بدون لحظه ای درنگ، پایگاه های 
نظامی، تأسیســات نفتی و اماکن حیاتی این رژیم را مورد 
آفند و اصابت قرار داد. شدت این حملات قاطع و سریع، به 
نحوی بود که رژیم بعث عراق را بسیار زودتر از آن چه گمان 
می شــد به اشتباه راهبردی و خطای محاسباتی خود آگاه 
کــرد. وی ادامه داد: نیروی هوایی ارتش عملیات های مهم 
و متعددی را به سرانجام رسانده است، اما عملیات موسوم 
به »عملیات 1۴۰ فرونــدی H۳« که در واقعیت تعدادی 
بیشتر جنگنده )بیش از ۳۰۰ جنگنده نیروی هوایی ارتش( 
در آن شرکت داشتند، نمونه  بی نظیر عملیات هایی است که 
نیروی هوایی به مدد آن ها توانســت، علاوه بر نفوذ هزاران 
کیلومتری در خاک دشــمن، مواضع زیرساختی و حیاتی 

رژیم بعث عراق را مورد اصابت و نابودی قرار دهد.
فرمانده نیروی هوایی ارتش تصریح کرد: علی رغم آن که 
دولت های غربی نظیر آمریــکا، اطلاعات راهبردی و قابل 
توجهی از ادوات، تجهیزات و مشخصات هوایی ایران را در 
اختیار دشــمن قرار داده بود، اما خلبانان تیرپرواز نیروی 
هوایی توانســتند با تدبیر و کیاستی بی نظیر، عملیات اچِ 

۳ را طراحی، اجرایی و به سرانجام موفقیت آمیز برساننند.
وی با اشاره به هوشمندی و توانایی بالای خلبانان نیروی 
هوایی ارتش، تأکید کرد: در این عملیات که با لیدری امیر 
ســرتیپ خلبان فرج الله برات پور انجام شــد، هشت جت 
جنگی فانتوم بدون آن که شناســایی شوند، توانستند در 
ارتفاع بســیار پایین و به دور از دید رادارها با بیش از ســه 
مرحله سوخت گیری هوایی، سه پایگاه رژیم بعث را در مرز 
اردن، نابود و بیش از ۵۰ فروند هواپیمای جنگی دشمن را 
منهدم کنند. وی ادامــه داد: زمانی که این عملیات انجام 
شد و جنگنده های نیروی هوایی به کشور بازگشتند، دولت 
عراق هنوز باور نداشــت که این عملیات هنر جنگنده های 
ایرانی باشد و گمان می کرد که رژیم صهیونیستی به آن ها 
حمله کرده است. این امر نشان دهنده آن است که عملیات 
اچ ۳، نتیجه تدبیــر فرماندهانی بانبوغ و خلبانانی مجرب 
بود که باعث شد پیچیده ترین و شگفت انگیزترین عملیات 

هوایی دنیا در تاریخ به نام ایران ثبت شود.

دفاعی


